
      
 

 

 

Verslag bijeenkomst pilot Velbeleid: Bomenstichting 
d.d.: donderdag 5 juli 2018, Oude Enghweg 23 

 

Aanwezig Bomenstichting: Mw. Hanna Hirsch (bureausecretaris) en dhr. Frank Warendorf (jurist); 

Aanwezig gemeente Hilversum: Joost Volkers (landschapsarchitect), Lemmy Koskamp 

(communicatieadviseur). 

 

 

De Bomenstichting is in het kader van de pilot Velbeleid uitgenodigd voor een vakinhoudelijk en 

maatschappelijk oordeel. De suggesties en tips die tijdens dit gesprek namens de Bomenstichting zijn 

gegeven, proberen we zoveel mogelijk in te passen in de pilot.  

 

Lemmy heet mevrouw Hirsch en de heer Warendorf welkom. Zij legt kort uit dat het fijn is dat de 

Bomenstichting met ons van gedachten wil wisselen over de pilot en nodigt de genodigden dan ook 

van harte uit om met tips en suggesties te komen.  

Joost vervolgt met de inhoudelijke en procesmatige kant.  

 

Pilot procesmatig 

Joost start met het doel van de pilot en de link die de pilot heeft met de Omgevingswet. Met 

invoering van de wet, moet de overheid leren om los te laten. In Hilversum zijn we daarom o.a. de 

pilot velbeleid gestart, waarbij we oefenen met het loslaten van regels in de Algemene Plaatselijke 

Verordening (Apv). We willen uiteindelijk het Groene Kaartmodel voor de hele gemeente gaan 

invoeren, althans wanneer de proef in Hilversum Noord slaagt. Overigens valt het Noordwestelijk 

villagebied hier buiten, aangezien hier heel veel grote monumentale particuliere bomen staan. 

 

Waarom Hilversum Noord? 

De reden dat we bij de pilot Velbeleid hebben gekozen voor Hilversum Noord, heeft te maken met de 

variatie in woning- en tuintype.  De pilot gaat alleen over particuliere bomen en gemeentelijke 

bomen vallen buiten de pilot. Op die manier blijft het behapbaar en duidelijk.  

 

Bomenlijst 

Om tot de beschermde bomenlijst te komen, is een boomdeskundige op pad geweest en heeft 

gekeken naar alle particuliere bomen in Hilversum Noord met een hoge boomwaarde. De bomen 

hebben punten gekregen en aan de hand van deze puntentelling  is de lijst opgesteld. Bomen met 

een puntenaantal van 81 of hoger, zijn op de beschermde bomenlijst gekomen. 

De 0-meting bestond uit een visuele inspectie. De boomdeskundige heeft samen met de 

landschapsarchitect alle particuliere bomen bekeken en er foto’s van gemaakt.  

Gedurende de pilot en erna, wordt er opnieuw visueel geinspecteerd. 

 



Vragen Bomenstichting 

Welke regels gelden er tijdelijk? 

Het aanvragen van een vergunning voor gemeentelijke bomen blijft bestaan. 

Particuliere bomen op de lijst, mogen niet worden gekapt (zonder vergunning). 

Voor alle andere particuliere bomen geldt eveneens een kapvergunning. 

 

Met wie hebben jullie het gesprek gevoerd? 

We hebben met 2 bewoners gesproken, de woningcorporaties en nu jullie. In juli is er ook een 

buurtwandeling en inloopavond gepland. 

 

Is deze lijst compleet? 

Nee, er kunnen nog bomen bijkomen, maar er gaan geen bomen af!! 

 

Is de pilot al in de Raad geweest? 

Nee, half september wordt de pilot (aanpassing Apv) in de Raad behandeld en 3 jl. is de pilot in het 

College besproken. 

 

Redenen kap 

Er komt geen zwaardere bescherming voor bomen. Er moet sowieso een zwaarwegende reden zijn 

om een kapvergunning te krijgen.  

 

Is dat goed vastgelegd? 

Het boombelang en het verwijderingsbelang wordt altijd gewogen. Bv bij de bouw van een 

ziekenhuis heb je zo’n situatie, waarbij je te maken hebt met een maatschappelijk belang. Dit wordt 

per keer bekeken en is dus in die zin niet vastgelegd. 

 

Voorbescherming 

De Bomenstichting geeft aan benieuwd te zijn naar de Regeling en hoe ‘voorbescherming’ in de pilot 

vorm krijgt. De gemeente Breda heeft hier goede ervaringen mee opgedaan. Daarnaar wordt door de 

heer Warendorf verwezen.  

Met voorbescherming wordt gedoeld op de periode die zit tussen het moment dat de eigenaar van 

een particuliere boom kennis heeft of had kunnen hebben dat de boom op de beschermde 

bomenlijst kan komen of staat en de definitieve vaststelling van de beschermde bomenlijst. Dit 

betekent dat de eigenaar in de tussenliggende periode de boom niet mag kappen zonder 

kapvergunning.  

 

Groenbeleving 

 Als gemeente gaan we in de komende periode meer communiceren over de groenbeleving, waarde 

van bomen en een eventuele melding bij kap. Ook denken we na over het stimuleren van herplant bij 

kap. Alhoewel de verplichting niet in deze pilot past, hebben we daar ideeen over.   

Bewoners die een beschermde boom in hun tuin hebben, ontvangen daarover een brief. De lijst 

wordt breed gecommuniceerd en er zijn aanvullend andere communicatieve uitingen bedacht. 

 

Komt er een meldplicht voor bewoners wanneer ze hun niet beschermde boom kappen? 

Dat zal altijd op vrijwillige basis zijn. De pilot heeft tot doel om te dereguleren. Daar past geen 

meldplicht bij.  

 

 



Kappen of een alternatief? 

We overwegen om gedurende de pilot de boomdeskundige een adviserende rol te geven. Hebben 

bewoners vragen over de boom in hun tuin, dan kan de deskundige bv adviseren om te snoeien of in 

het meest extreme geval de boom idd te kappen. 

 

Zijn alle particuliere bomen in beeld? 

Ja, nagenoeg alle bomen die vanaf de openbare weg zichtbaar zijn en een ecologische waarde 

hebben, zijn in beeld. Daar zijn ook foto’s van gemaakt. 

 

Is het mogelijk om de Hilversumse bomen die in het landelijk register staan van de Bomenstichting 

automatisch op de beschermde bomenlijst te plaatsen?  

Dat kunnen we inderdaad overwegen. De criteria die we in de pilot gebruiken, moeten dan worden 

getoetst aan die van het Register van de Bomenstichting. 

 

De heer Warendorf geeft aan dat het wel slim is om met een relatief klein gebied als Hilversum 

Noord te starten. In Bussum en Bilthoven is ook met het Groene Kaart model gewerkt en daar heeft 

geen kaalslag plaatsgevonden.  

 

Aanvulling lijst 

Joost geeft aan dat de beschermde bomenlijst niet compleet is en dat bv bomen in de 13 tuinen op 

de lijst moeten komen. Hij gaat kijken of de criteria kunnen worden aangepast, zodat er meer 

beschermde bomen komen. Het is een pilot, dus moeten we flexibel zijn en af durven wijken van wat 

we hebben bedacht, wanneer blijkt dat dingen niet werken. 

 

Is het indienen van een zienswijze of het inspreken in de Raad mogelijk? 

Dat moet dan op korte termijn worden bekeken en mogelijk worden gemaakt. 

 

De Omgevingswet 

Hirsch en Warendorf begrijpen de gedachten achter de Omgevingswet. Je beschermt bomen die aan 

de criteria voldoen, maar komen er voldoende bomen bij? Dat is de zorg. Er is steeds minder ruimte 

voor groen in tuinen. De gemeente Renkum wordt als positief voorbeeld genoemd. Ook in Arnhem 

en Amersfoort kunnen inwoners via een website zelf bomen aanmelden, die ze als waardevol zien.  

De praktijk is dat 80 tot 90% van de kapvergunningen wordt toegewezen. 

 

Tips/suggesties van de Bomenstichting 

-> Zorg voor voorbescherming; 

-> Mensen moeten weten dat er regels zijn en welke. Tijdig communiceren; 

-> Foto’s op website van de bomen? Beleving vergroten; 

-> Als er een concept regeling is, leest de Bomenstichting graag mee. 

 

Proces 

Joost schetst tot slot het proces; geeft aan wat wanneer in de Raad komt (aanpassing Apv) en dat het 

College op 3 juli de pilot heeft behandeld.Het college wijst het gebied aan waar we met het groene 

Kaart model gaan werken. 

De regels staan in de apv en het velbeleid. Voorbescherming is nog niet geregeld. Dit kan niet met 

beleidsregels. Moet met de wethouder worden besproken.  


